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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro sociální politiku ZHMP   

ZÁPIS z 28. jednání 

Výboru pro sociální politiku ZHMP konaného dne 9. 12. 2021 ve 14:00 hod. 

on-line v prostředí Cisco Webex, , https://prahaeu.webex.com/prahaeu/j.php?MTID=me61fcf9b2b6be4bffb80d7701beaf272 

     

 
Přítomni: Mgr. Eva Horáková, Martin Arden, Ing. Jakob Hurrle, prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc., Lucie 

Kubesa, Mgr. Nikol  Marhounová, Ing. Patrik Nacher, Zdena Štěpánková, Ing. Alexandra Udženija, Ing. 
Monika Weinerová  

Omluveni: JUDr. Petr Novotný  

Nepřítomni:   

Hosté: radní Mgr. Milena Johnová, Ing. Alice Mezková, MPA, pověřená řízením odboru SOV MHMP, Ing. Patrik 
Paneš, Ph.D., ředitel ROZ MHMP, Ing. Mgr. Josef Svoboda, PhD., místostarosta MČ Praha 4, Mgr. Michal 
Kočí, radní MČ Praha 10   

Jednání řídil: Mgr. Eva Horáková, předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP      
 

Text zahájení: 

Jednání bylo zahájeno 14:04. Paní předsedkyně vysvětlila výhrady Ing. Patrika Nachera a JUDr. Petra Novotného. 
Poděkovala za přesunutí času jednání a uvedla, že se jedná o mimořádnou záležitost ve spojitostí s péčí o dítě. Kromě 
stálých hostů je jednání zúčastnil i ředitel odboru rozpočtu Ing. Patrik Paneš, PhD. 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Volba ověřovatele zápisu 

2. Schválení programu jednání 

3. Vzetí na vědomí zápisu z minulého jednání 

4. Souhrnná informace o tiscích v sociální oblasti, schválených ZHMP 

5. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-42270) 

6. Informace o tiscích předkládaných ZHMP (R-42339) 

7. Informace o tiscích předkládaných ZHMP (R-42471) 

8. Rozpočtové záležitosti pro sociální oblast v roce 2022 

9. Termíny jednání Výboru pro sociální politiku v roce 2022 

10. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Volba ověřovatele zápisu 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 

Usnesení č. U-VS-0148 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 
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I .   s c h v a l u j e  

ověřovatelku zápisu 28. jednání Výboru, kterou je Ing. Monika Weinerová 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 1, mimo místnost: 0 

2. Schválení programu jednání 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 

Usnesení č. U-VS-0149 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  

program 28. jednání Výboru v předloženém znění 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

3. Vzetí na vědomí zápisu z minulého jednání 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 

Usnesení č. U-VS-0150 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

zápis z listopadového jednání Výboru v předloženém znění 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

4. Souhrnná informace o tiscích v sociální oblasti, schválených ZHMP 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 

Usnesení č. U-VS-0151 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

informaci o tiscích v sociální oblasti schválených ZHMP v listopadu 2021 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

5. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-42270) 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
 
Paní předsedkyně představila obsah tisku R-42270 „k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy v návaznosti 
na realizaci projektu "Transformace systému péče o Pražany, kteří potřebují intenzivní podporu a byli umisťováni do 
zařízení mimo HMP, včetně posílení kapacit péče v hl. m. Praze" k neinvestičním účelovým dotacím z Operačního 
programu Zaměstnanost pro dvě příspěvkové organizace, první z nich je Domov Svojšice ve výši 5 536 200 Kč a 
Centrum služeb pro rodinu a dítě a dětský domov Charlotty Masarykové, kam se alokuje částka ve výši 574 000 Kč. V 
součtu suma převyšuje částku 6 mil. Kč. Paní předsedkyně otevřela rozpravu k tomuto materiálu. Mezi paní 
předsedkyní a paní ředitelkou SOV proběhla krátká organizační výměna informací ohledně zpracování materiálu. 
Zdena Štěpánková vznesla dotaz na částku, která míří na 14,5 úvazků v Domově Svojšice, který již jako sociální služba 
nefunguje. Mezi paní předsedkyní a paní ředitelkou SOV proběhla krátká organizační výměna informací ohledně 
zpracování materiálu. Paní předsedkyně doplnila, že částka pro Domov Svojšice je předmětem financování 
především pražská kapacita organizace a to za období od července 2021. Všech 11 bytů, které poskytují služby, sídlí v 
Praze. Paní ředitelka odboru doplnila, že se skutečně jedná o kapacity, které již fungují a úvazky již existují, z tohoto 
důvodu organizace již s penězi počítá. PhDr. Tereza Eichlerová doplnila, že Svojšice mají stále DSR v kapacitě 35 lůžek 
a chráněná bydlení ve Středočeském kraji a v Praze o kapacitě 52 lůžek. Od 15. prosince se však Domov Svojšice 
přejmenuje na Centrum komunitních služeb Pro život. Paní ředitelka dovysvětlila, že právě kvůli situaci, kdy dotací 
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dochází k dofinancování služeb, které jsou již v provozu, je dotace mířena ještě Domovu Svojšice pod původním 
názvem. 
Zdena Štěpánková požaduje dovysvětlení ohledně dotací zpětně. Paní ředitelka doplňuje, že evropské projekty tento 
způsob dofinancování umožňují a upozorňuje, že Svojšice jsou v transformačním projektu zahrnuty od počátku. Paní 
radní Johnová doplňuje, že projekt již běží asi 2 roky a upozorňuje na prodlevu mezi začátkem projektu a příchodem 
financí, protože vyhodnocovací proces trval déle, než bylo předpokládáno. Evropské projekty umožňují financování 
od faktických začátků aktivit. Paní předsedkyně doplnila, že případ Svojšic může být matoucí a že v lednu bude pro 
členy Výboru připravena prezentace o transformačních projektech. 

Usnesení č. U-VS-0152 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

informaci o tisku R-42270, k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hl.m. Prahy v návaznosti na realizaci projektu 
"Transformace systému péče o Pražany, kteří potřebují intenzivní podporu a byli umisťováni do zařízení 
mimo HMP, včetně posílení kapacit péče v hl.m. Praze", a doporučuje ZHMP materiál projednat a 
schválit v předloženém znění 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

6. Informace o tiscích předkládaných ZHMP (R-42339) 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
 
Paní předsedkyně představila materiál k tisku R-42339 k návrhu Střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb na 
území hlavního města Prahy na období 2022 - 2024 a Pověření k poskytování služby obecného hospodářského zájmu 
a  uvedla, že cílem je vyslat do ZHMP souhlas ke zrušení starého SPRSS a přijetí nového SPRSS na období 2022 - 2024. 
Paní předsedkyně upozornila na podněty městských částí, které byly Výboru doručeny k projednání v souvislosti se 
SPRSS. Otevřela rozpravu a dala prostor zaměstnancům odboru a paní radní. 
Paní radní poděkovala sociálnímu odboru za jejich práci na SPRSS, neboť většinu času se plánu věnovali zaměstnanci 
nad rámec svých běžných pracovních povinností, neboť na plán nebyly vyčleněny personální kapacity. Upozornila 
také na to, že nedošlo k avizovaným konzultacím s MČ a nevznikly pracovní skupiny, které měly. Paní radní přijímá 
oprávněnou kritiku městských částí, připomínky akceptuje. Plán byl tedy předložen s tím, že budou doplněny a 
provedeny procesy, které nebylo možno provést před předložením plánu. Ve věci sladění plánovací periodicity mezi 
Prahou a Středočeským krajem jsme ve stavu, kdy Středočeský kraj je o rok za Prahou. 
Pan radní Svoboda uvedl, že cílem jeho dopisu je především dotažení kvality plánu a aby platil příslib paní radní, že 
dojde k přepracování a dopracování některých částí. Připomínky, které zaslal, na těch MČ trvá a nabízí odboru plnou 
součinnost. Považuje za důležité vyvážit podíl neziskových organizací a rozpočtů MČ. 
Paní předsedkyně poděkovala a upozornila na změnu usnesení, které Rada v souvislosti s aktualizací SPRSS přijala. 
Paní radní potvrzuje, že si potřebu MČ uvědomuje a do materiálu byly tyto potřeby zapracovány, připomíná usnesení 
Rady. 
Paní předsedkyně na paní radní vznesla otázku ohledně slaďování Prahy se Středočeským krajem. Paní radní uvedla, 
že v době, kdy se bude revidovat pražský SPRSS bude Středočeský kraj zpracovávat vlastní plán, čímž dojde ke 
sladění. 
Paní předsedkyně poděkovala za diskuzi a vyzvala členy ke hlasování. 

Usnesení č. U-VS-0153 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

informace k tisku R-42339, k návrhu Střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb na území hlavního města 
Prahy na období 2022 - 2024 a Pověření k poskytování služby obecného hospodářského zájmu, a 
doporučuje ZHMP materiál projednat a schválit v předloženém znění 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

7. Informace o tiscích předkládaných ZHMP (R-42471) 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
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Paní předsedkyně představila předložený materiál k tisku R-4271 k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové 
organizace hlavního města Prahy Domov sociálních služeb Vlašská (Přílohy č. 3: Pověření), jehož předmětem je 
především rozšíření poskytování sociálních služeb o podporu samostatného bydlení a sociální rehabilitace. Paní 
předsedkyně otevřela rozpravu, která byla bez komentářů a plynule přešla k hlasování. 

Usnesení č. U-VS-0154 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

informaci o tisku R-42471, k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace hlavního města Prahy 
Domov sociálních služeb Vlašská (Přílohy č. 3: Pověření), a doporučuje ZHMP materiál projednat a 
schválit v předloženém znění 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

8. Rozpočtové záležitosti pro sociální oblast v roce 2022 

Paní předsedkyně přivítala na Výboru pana ředitele odboru rozpočtu Ing. Patrika Paneše, PhD. a poděkovala za jeho 
připojení. Pan ředitel Paneš ve stručnosti představil návrh rozpočtu pro rok 2022. Meziročně v kapitálových výdajích 
narostla kapitola zdravotnictví a sociální oblasti o 1 mil. Kč. V rámci běžných výdajů došlo k významnému nárůstu, 
který vyjednala paní radní, nárůst je 12% a jedná se o druhý nejvyšší nárůst mezi oblastmi rozpočtu. Paní 
předsedkyně poděkovala panu řediteli i paní radní. 
V průběhu tohoto bodu se v čase 15:43 omluvil a odpojil pan Martin Arden se a v čase 15:52 se omluvila a odpojila 
paní Ing. Alexandra Udženija. 
Zdena Štěpánková vznesla dotaz na dotazník ohledně finanční situace některých příspěvkových organizací a v 
návaznosti na rozpočet dotaz, jak se bude v rámci jejich rozpočtů řešit inflace tak, aby se organizace nedostávaly do 
dluhu. Dotaz byl vznesen na paní radní. 
Paní radní ujistila, že organizace se nemohou dostat do dluhů, příspěvkové organizace v průběhu roku běžně žádají o 
příspěvky na provoz.  
Pan ředitel popsal postup financování příspěvkových organizací, organizace by měly klást důraz na šetření a provádí 
například úsporná opatření, pokud se stane, že organizace s investičním příspěvkem nevyjde, posílá žádost odboru, 
který ji posoudí a může navrhnout dofinancování z vlastní rezervy. 
Paní PhDr. Eichlerová doplnila informaci o setkání odboru s řediteli příspěvkových organizací a podotkla, že ředitelé 
byli vyzváni ohledně zpětné vazby k rozdělování financí. Dále pak doplnila informace o úhradové vyhlášce. 
Bylo upřesněno paní ředitelkou i paní radní, že nedošlo k obsílání příspěvkových organizací dotazníkem, ale 
organizace, které požádaly, obdržely strukturovaný dotazník k dofinancování. 
Pan ředitel ještě doplnil, že organizace mají fondy a mohou žádat o jejich využití. 
Paní předsedkyně poděkovala panu řediteli za účast a členům za diskuzi. 
 

9. Termíny jednání Výboru pro sociální politiku v roce 2022 

Paní předsedkyně uvedla bod o termínech Zastupitelstva pro rok 2022, přičemž termíny Výboru jsou vždy týden před 
Zastupitelstvem ve čtvrtek od 15:00. 
V průběhu tohoto bodu se připojil Ing. Jakob Hurrle v 15:01 a Ing. Patrik Nacher v 15:02. Paní předsedkyně navrhla 
posun Výboru o hodinu dopředu, tedy tak, aby začínal ve 14:00 hod. Otevřela diskuzi. 
Mgr. Nikol Marhnounová uvedla, že posun by v lednovém termínu způsobil komplikaci s účastí. 
Paní Kubesa uvedla, že při posunu na 14:00 v jejím případě nebude možné se fyzicky výboru účastnit. 
Ing. Patrik Nacher doporučil ponechat 15:00 a uvedl, že na posunutí je důležité vědět s větším předstihem dopředu a 
prezentoval výhrady vůči posunu dnešního Výboru, přičemž principiálně není možné měnit čas konání Výboru v daný 
den, neboť může v budoucnu docházet ke zneužití precedentu. Upozornil, že v případě omluvy předsedkyně může 
převzít řízení jednání místopředseda Výboru. 
Paní předsedkyně tedy avizovala, že čas výboru bude ponechán na 15:00. Uvedla, že posunutí dnešního výboru byla 
skutečně mimořádnost a nebylo záměrem kohokoli poškodit.  

 

10. Různé 
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Paní předsedkyně na závěr shrnula informace z předchozích bodů pro členy, kteří se připojili později. Uvedla také 
informace o změně v osobních údajích u členky Výboru, která se vdala a pogratulovala k sňatku. 
 

 

 

 

 

Paní předsedkyně všem poděkovala za účast a jednání ukončila v 15:33. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Ing. Monika Weinerová,  

Zapsal: Bc. Sára Dvořáková, tajemnice Výboru pro sociální politiku ZHMP   

 
 
 
 
 
 
  
  
 


